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Sitno, 23 kwietnia 2015 roku 
 

 
 
 

 

ST. 0002.VII.8.2015 
 

Protokół Nr VIII/2015 

R a d y  G m i n y 
Sitno 

z dnia 23 kwietnia 2015 roku 
 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie udzielenia Powiatowi Zamojskiemu pomocy finansowej na remont chodnika przy 

drodze powiatowej Nr 3244L w miejscowości Kolonia Sitno, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu gminy Sitno, 

- w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Sitnie oraz ustalenia jej składu 

osobowego, 

 - zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Budżetu, Infrastruktury i Rozwoju oraz 

ustalenia jej składu osobowego. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie, 

z realizacji Gminnej Strategii Rozwiazywania Problemów Społecznych 

i Gminnego Programu Wspierania Rodziny za rok 2014 oraz wykaz potrzeb 

w zakresie pomocy społecznej. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sitno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Sitno  za rok 2014.  

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

8. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

9. Sprawy różne. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 
 

 

Radni obecni: 
1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Chmiel Teresa 

4. Gąsior Tomasz 

5. Klikicki Krzysztof 

6. Kozak Leszek 

7. Łazorczyk Tomasz 

8. Mazurek Janusz 
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9. Polski Robert 

10. Ryszczuk  Jan 

11. Sokołowski Dariusz 

12. Szawarski Ryszard 

13. Tokarz Kazimierz 

14. Torba Janusz 

15. Wydmański Władysław 

 

 

Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 

 

Otwarcia obrad VIII Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Klikicki. 

Przewodniczący powitał Radnych, sołtysów, a także gości zaproszonych: Wójta 

Gminy Pana Mariana Bernata, Z-cę Wójta Pana Kajetana Protasa oraz Skarbnika 

Gminy Panią Jolantę Hryciuk, jak również pozostałych gości: Panią Agnieszkę 

Grzesiuk Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie, Panią Barbarę Tor 

kierownik GOPS. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 16
30

. 

 

  

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 15 Radnych co stanowi pełne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając, 

czy są do niego uwagi. 

 

Pan Przewodniczący zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego porządku.  

Państwo Radni nie mieli uwag i przyjęli proponowany porządek obrad 

jednogłośnie.  

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i 

Wniosków weszli nw. Radni: Janusz Torba, Teresa Chmiel i Tomasz Gąsior. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu przy 12 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się.  
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Ad. 4 

 

Przyjęcie uchwał 

 

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

 

1. Uchwała Nr VIII/36/2015Rady Gminy Sitno z dnia 23 kwietnia 2015 r. 

w sprawie udzielenia Powiatowi Zamojskiemu pomocy finansowej na remont 

chodnika przy drodze powiatowej Nr 3244L w miejscowości Kolonia Sitno. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że Starosta przekazuje gminie 200m
2
 kostki, natomiast my 

musimy teraz przeznaczyć środki na wybudowanie chodnika z tej kostki.  

Pan Przewodniczący dodał,  że uchwała ta jest podejmowana w związku 

z pismem Starostwa Powiatowego do naszej Gminy, które to prosi o zabezpieczenie 

środków właśnie na ten cel. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

 

2. Uchwała Nr VIII/37/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 23 kwietnia 2015 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu gminy Sitno. 
 

Pan Wójt poinformował, że mamy w tej sprawie praktycznie 3 uchwały, 

natomiast ta jest najbardziej daleko idąca, ponieważ ingeruje w statut. 

Pan Wójt powiedział, że to od Państwa będzie teraz zależało, które uchwały 

będziemy przyjmować.  

Dalej Pan Wójt wyjaśnił, że w ustawie o samorządzie gminnym jest zapisane , iż 

w przypadku powstania klubu radnych przedstawiciel klubu ma prawo wejść do 

komisji rewizyjnej, jednak nie mamy pewności do końca, czy ten przedstawiciel 

wchodzi z mocy ustawy, ponieważ wszyscy członkowie komisji są powoływani 

większością rady, dlatego też zostały wprowadzone 3 różne warianty, tak aby się nad 

tym zastanowić. 

Pan Torba zapytał, czy jeżeli powstałyby kolejne kluby to członkowie tych 

klubów też wchodziliby w skład komisji rewizyjnej. 

Przewodniczący odpowiedział, że zgodnie z ustawą tak, jednak nigdzie nie ma 

zapisane, że ma być to ten przedstawiciel, którego wystawił klub.  

Dalej Przewodniczący wyjaśnił, że w statucie gminy mamy zapis, iż komisja 

rewizyjna liczy 3 członków. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że na poprzedniej sesji radni byli za 

zmianą statutu, a w związku z tym z chwilą kiedy zmienimy statut procedura 

rozszerzenia komisji rewizyjnej o jednego członka znacznie się wydłuży, ponieważ 

najpierw musi wejść w życie uchwała o zmianie statutu, która to wchodzi w życie 14 
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dni po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego. Dlatego też 

cała procedura zmiany składu komisji rewizyjnej może się wydłużyć nawet do 2 

miesięcy. 

Pan Tokarz zapytał  kiedy został uchwalony obecny statut gminy. 

Przewodniczący odpowiedział, że obecny statut obowiązuje od 2003 roku, 

dodał, że w międzyczasie były zmiany tego statutu. 

Pan Torba zapytał, czy komisję rewizyjną można w czasie kadencji rady 

zmienić. 

Przewodniczący wyjaśnił, że można w trakcie kadencji zmienić skład komisji. 

Pan Wydmański stwierdził, że gdyby powstały inne kluby, to i tak skład komisji 

rewizyjnej nie będzie liczył więcej niż 4 członków, ponieważ mogą powstać 

maksymalnie cztery kluby. 

Pan Torba powiedział, że jego zdaniem nie ma sensu zmieniać komisji, 

ponieważ tyle czasu to funkcjonowało i było dobrze, natomiast w przypadku kiedy 

komisja nie będzie się wywiązywała ze swoich obowiązków to wtedy można ją 

zmienić. 

Pan Biłant powiedział, że nie mogą być dyskryminowani jako klub i skoro mają 

możliwość mieć swojego przedstawiciela w komisji rewizyjnej to dlaczego mają z 

tego nie skorzystać. Ponadto Pan Biłant powiedział, że wszyscy wiedzą jak wyglądał 

wybór komisji rewizyjnej na drugiej sesji. 

Pan Szawarski powiedział: „(…)że Pan Biłant nie został wyśmiany przez niego, 

tylko zwróciłem Panu uwagę na temat Pana słów. Pan mówił o kupowaniu głosów, a 

nie o śmianiu się.” 

Pan Biłant: „nazwał mnie Pan Szawarski jasnowidzem. Wszyscy słyszeli, to nie 

jest jakaś tajemnica”.  

Pan Szawarski: „(…) niech Pan Panie Tomaszu sobie dobrze przypomni, co ja 

powiedziałem, że Pan w tym momencie popełnił przestępstwo, oskarżając Wójta i 

radnych o popełnienie przestępstwa.” 

Pan Polski stwierdził, że to chyba nie jest taki wielki problem zmienić statut, 

czy wymienić jednego członka z komisji, dlatego trzeba się zastanowić jak to zrobić.  

Dalej Pan Polski powiedział, że Pan Wójt odniósł się na początku do oświaty, 

a w związku z tym gdybyśmy robili wszystko zgodnie z prawem to takiej sytuacji 

byśmy teraz nie mieli, jednak Pan Wójt chciał wszystko zrobić za szybko. 

Pan Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o czas, to uchwały te można było podjąć 

tylko do końca lutego, ponieważ do końca lutego musi być podjęta uchwała 

intencyjna. Po tym czasie mamy opóźnienie o cały rok.   

Dalej Pan Wójt powiedział, że Dyrektor ze Szkoły Podstawowej w Sitnie został 

zobligowany przez Panią wizytator z Kuratorium do przyjmowania dzieci do klasy 

„0” , co jest absurdem, ponieważ w 2016 roku nie będzie już klas „0” tylko będą 

przedszkola. 

Następnie Pan Wójt poinformował, że poszły 4 skargi w związku ze szkołą w 

Sitnie i przedszkolem. 

Kolejno Pan Wójt poprosił o pomoc w znalezieniu środków na inwestycje. 
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Ponadto Pan Wójt powiedział, że przyszło pismo od Wojewody, iż możemy 

uzyskać dofinansowanie z Ochrony Gruntów Rolnych na wykonanie parę metrów 

asfaltu, a w związku z tym złożyliśmy wniosek na dofinansowanie w kwocie 39 tys. 

zł, z czego dofinansowanie wynosi 17tys. zł reszta to środki własne na wykonanie 

asfaltu w Sitnie w „Starej Wsi”( 300m asfaltu). 

Pan Wójt powiedział,: „(…) że Pan Biłant mówił o jawności. Co jest niejawne u 

nas? Wszystko jest jawne.” 

Pan Biłant: „( …) skoro Pan Wójt mówi, że wszystko jest jawne no to, dlaczego 

się Pan broni  rękami i nogami, żeby nie zmienić tej komisji rewizyjnej.” 

Pan Wójt odpowiedział,: „(…) że nic takiego nie powiedział, jedyne co 

powiedział to, to że komisja ta jest 3 osobowa zgodnie z tym, co jest zapisane w 

statucie, dlatego była teraz propozycja 3 wariantów i macie Państwo jeszcze jakieś 

pretensje. Ustalaliśmy wspólnie z Przewodniczącym porządek obrad. Ustaliliśmy 

wszystko, co tylko chcecie i jeszcze są jakieś dyskusje.    

Pan Biłant stwierdził, że gdybyśmy zmienili statut na II sesji, komisja liczyłaby 

5 osób to by teraz tego problemu nie było.  

Pan Wójt odpowiedział, że w takiej sytuacji nie byłoby komisji rewizyjnej do tej 

pory. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że komisja rewizyjna jest jedyną komisją w 

gminie, która obligatoryjnie musi funkcjonować, a w związku z tym nie było takiej 

możliwości, aby nie została ona wybrana. 

Następnie Przewodniczący zarządził krótką przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący w związku z licznymi kontrowersjami 

dotyczącymi uchwały w sprawie zmiany statutu oraz pozostałych dwóch uchwał dot. 

komisji rewizyjnej i komisji budżetowej zaproponował, aby zmienić porządek obrad 

sesji, przenosząc te 3 uchwały na następną Sesję Rady Gminy oraz poprosić radcę 

prawnego i przedstawienie opinii w tej sprawie, tak abyśmy mieli jasność co do 

słuszności podejmowanych decyzji. 

Pan Torba podzielił zadnie Przewodniczącego. 

Pan Biłant poprosił o wyjaśnienie kwestii dotyczącej umieszczania w protokole 

informacji, który radny jak głosuje nad uchwałami. Dalej Pan Biłant powiedział, że 

było wiadomo, iż będą zmiany w statucie i w ciągu miesiąca nie udało się to ustalić. 

Przewodniczący wyjaśnił, że sytuacja wynika z faktu zmiany na stanowisku 

radcy prawnego. Z kolei umieszczaniu w protokole z imienia i nazwiska informacji o 

tym jak dany radny głosował pod uchwałą, jest przeciwny, ponieważ wiąże się to z 

problemami technicznymi. Możemy jednak zagłosować nad tym w sprawach 

różnych, czy jesteśmy za czy też przeciw odnotowywaniem w protokole, kto jak 

głosował. 

Pan Biłant powiedział, że chyba się nie rozumiemy, ponieważ Pańska opinia jest 

jak najbardziej ważna, ale miał Pan sprawdzić to od strony prawnej. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że rzeczywiście nie jest zabronione, aby 

umieszczać w protokole, kto jak głosował, to tylko zależy od rady, jednak nie ma 

takiego obowiązku od strony prawnej. Ponadto protokół nie musi uwzględniać 

całości wypowiedzi radnych. 
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Pan Wójt podzielił zdanie przełożenia tych 3 uchwał na następną sesję, 

ponieważ na chwilę obecną nikt nie jest wstanie odpowiedzieć czy przedstawiciel 

klubu musi wchodzić w skład komisji rewizyjnej czy też nie.   

Przewodniczący powiedział, że według jego informacji i jego zdania klubowi 

należy się miejsce w komisji rewizyjnej, ale wcale to nie musi być ta osoba, którą 

wyznaczył klub może to być inna osoba z klubu. 

Pan Polski powiedział, że nie wie jak Przewodniczący wyobraża sobie inną 

osobę z klubu, jeżeli reszta członków klubu nie wyraża na to woli. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że tak jest w doktrynie prawnej.   

Pan Polski wyjaśnił, że zgodnie z art. 18a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym 

z dnia 8 marca 1990 r. w skład komisji rewizyjnej wchodzą radni, w tym 

przedstawiciele wszystkich klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcję 

przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego. 

Przewodniczący odpowiedział, że wie o tym. 

Pan Wójt wyjaśnił, że to wszystko rozumie jednak musi być akceptacja rady, 

ponieważ wszystkie uchwały przechodzą większością rady. 

Pan Szawarski powiedział,: „(…) że z tego wynika, że 4 członków tego klubu 

będzie decydować za 11 radnych to w takim razie proponuję 11 radnych zwolnić do 

domu nie będą brać co miesiąc 400zł i będą oszczędności z tego tytułu. Paru sobie 

radnych zostawić. Ja bym to proponował pod głosowanie”.   

Pan Gąsior powiedział, że statut gminy stanowi jakieś prawo w gminie, 

a o radzie w gminie stanowi rada.  

Pan Torba stwierdził, że wszyscy wiedzą, iż dzisiaj ta uchwała w przypadku 

głosowania nie przejdzie. 

Pan Szawarski zapytał członków klubu za którego z członków komisji 

rewizyjnej miałby wejść Pan Biłant. 

Dalej Pan Szawarski powiedział, aby klub nie decydował za kogoś jak ma 

głosować. 

Pan Wydmański powiedział, że nie rozumie dlaczego ich klub jest tak 

atakowany. 

Dalej Pan Wydmański powiedział,: „(…)że nie interesuje go to, że 11 radnych 

rzuca nam kłody pod nogi. Włączenie przedstawiciela klubu radnych do komisji 

rewizyjnej  jest zagwarantowane w ustawie o samorządzie gminnym i my jako klub  

nie mówimy, że ma być to osoba za Pana Szawarskiego, Pana Kozaka czy Pana 

Mazurka, nasz przedstawiciel ma się po prostu znaleźć w tej komisji”. 

Następnie Pan Wydmański stwierdził, że wyraźnie nie ma chęci i woli  

wprowadzenia naszego członka do komisji rewizyjnej. 

Pan Wójt odpowiedział,: „(…) że klub radnych zazwyczaj jest w mniejszości i w 

takiej sytuacji klub w życiu nie wprowadzi swojego przedstawiciela do komisji 

rewizyjnej. Jaką decyzję ma podjąć rada? Musi być jakieś orzecznictwo w tej sprawie 

– to jest za mało wiedzy tutaj w tym przepisie, żebyśmy mówili tak czy inaczej. 

Poczekajmy zastanówmy się nad tym i nie dzielmy rady, ponieważ być może 

wchodzi z urzędu bez dyskusji.” 
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Pan Wydmański powiedział,: „(…) nie klub radnych dzieli radę lecz postawa 

niektórych radnych i ataki skierowane w nasz klub.” 

Przewodniczący stwierdzi, że gdyby teraz doszło do głosowania 

prawdopodobnie komisja rewizyjna nie zostałaby zmieniona. 

Dalej Przewodniczący zaproponował, aby przenieść temat komisji rewizyjnej na 

następną sesję, a w międzyczasie poprośmy o opinię radcy prawnego w tej sprawie.  

Z-ca Wójta zaapelował do radnych, aby współdziałali ze sobą jako jeden zespół 

– jako rada gminy, a nie dzielili radę. 

Pan Biłant odpowiedział: „(…) tak się składa, że my tej rady nie dzielimy, jeżeli 

ktokolwiek ją podzielił to Pan, a opozycję tworzy władza. Opozycja się sama nie 

tworzy”. 

Pan Z-ca Wójta zapytał czy te słowa były skierowane do niego.   

Pan Biłant odpowiedział, że nie były skierowane do niego tylko do obecnego 

Wójta.  

Pan Polski stwierdził, że ta dyskusja nie dąży do niczego i faktycznie należy 

skonsultować tę kwestię z prawnikiem, dowiedzieć się odnośnie rozwiązań. 

Dalej Pan Polski ustosunkował się do wypowiedzi Pana Szawarskiego, mówiąc 

że nikt za nikogo tutaj nie chce decydować prawa są jakie są i każdy z nich może 

korzystać według możliwości. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad sesji mającą na 

celu zdjęcie z porządku następujących projektów uchwał:       

 - zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu gminy Sitno, 

- w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Sitnie oraz ustalenia 

jej składu osobowego, 

 - zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Budżetu, Infrastruktury i 

Rozwoju oraz ustalenia jej składu osobowego. 

Za zmianą porządku obrad opowiedziało się 9 radnych przeciw było 3 i 3 

radnych wtrzymało się od głosu. 

Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został zmieniony bezwzględną 

większością głosów. 

 

Ad. 5  

 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie, 

z realizacji Gminnej Strategii Rozwiazywania Problemów Społecznych 

i Gminnego Programu Wspierania Rodziny za rok 2014 oraz wykaz potrzeb 

w zakresie pomocy społecznej. 

 

 

Punk ten został przedstawiony przez Panią Barbarę Tor kierownik  GOPS. 

Z-ca Wójta zapytał, o liczbę bezrobotnych w naszej gminie, o funkcjonowanie 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz projekty zewnętrzne. 
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Pani Tor odpowiedziała , że liczba bezrobotnych utrzymuje się na podobnym 

poziomie jak w poprzednich latach. 

Dalej Pani Tor wyjaśniła, że planowane jest rozdzielenie pracy socjalnej od 

działu finansowego. 

Następnie Pani Tor wyjaśniła zagadnienia środków zewnętrznych. 

Pan Wójt zapytał o strategię w ramach programu „Bona Fides”. 

Pani Tor wyjaśniła, że realizacja strategii wymaga środków. 

Kolejno Pani Tor omówiła zasadę karty „dużej rodziny”.  

 

Pan Szawarski zapytał, czy istniałaby możliwość zwiększenia pomieszczeń dla 

GOPS. 

Pan Wójt odpowiedział, że jest jedno pomieszczenie w Centrum Kultury, 

z którego korzystali asystenci. 

Pan Szawarski powiedział, że jak powstaną jeszcze dwa kluby to dla klubu nie 

będzie pomieszczenia. 

Pan Wydmański powiedział, że nie podoba mu się sposób atakowania ich klubu. 

Udostępnione pomieszczenie jest niezbędne w celu zapewnienia odpowiednich 

warunków do organizacji spotkań komisji budżetowej oraz klubu radnych. 

 Pan Tokarz zapytał, czy istnieje jakiś fundusz na wypadek zdarzeń losowych. 

 Pani Tor odpowiedziała, że nie ma na zdarzenia losowe, jest ewentualnie tylko 

zasiłek celowy, jednak w pomocy społecznej obowiązują kryteria dochodowe. 

 

 Z-ca Wójta powiedział, że trzeba się zastanowić nad remontem budynku 

Urzędu Gminy na przyszły rok. 

 

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sitno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Sitno  za rok 2014. 

 

Punkt ten został omówiony przez Pana Wójta. 

Pan Wójt poinformował, że na cele związane z pożytkiem publicznym są 

przeznaczone środki w wysokości  245 tys. zł. 

 

 

Ad. 7 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno mgr Marian Tadeusz Bernat. 

Porusza zagadnienia: 

1. Skarg dot. szkoły w Sitnie; 

2. Wykonania przystanków 2 w Sitnie; 
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3. Opryskania chodników; 

4. Realizacji PSZOK-u; 

5. Przetargu na odpady komunalne; 

6. Opłaty za energię (wykonanie przetargu na energię - jest firma doradcza, która 

może przygotować przetarg za kwotę 1,5tys. zł, a następnie życzy sobie 12% 

z rocznej oszczędności naszej za energię); 

7. Poprawy dróg i chodników (kupiliśmy 400t tłucznia, jest deklaracja poprawy 

drogi w Cześnikach koło Szkoły i w Bożym Darze 150m asfaltu od Pana 

Podolaka, poprawa dróg powiatowych); 

8. Zawodów OSP; 

9. Zaproszenia Senatora Chróścikowskiego w sprawie rolnictwa; 

10. Solarów ( jest sporo usterek, które mają być poprawione przez firmę, Pan 

Dawidowski będzie serwisantem instalacji solarnych); 

Pan Wydmański powiedział, że usterek jest dużo, a  niektórzy użytkownicy są 

nawet nie świadomi, że źle wykonano im instalacje. 

Pan Torba zaproponował, aby zorganizować jakieś spotkania w związku 

z omówieniem instrukcji obsługi. 

11. 25-lecia samorządu; 

12.  Ubezpieczeń Społecznych Rolników ( informacja na temat ubezpieczeń 

została przekazana radnym); 

13. Odnawialnych źródeł energii w ramach mikroinstalacji prosumenckich 

(dofinansowanie wynosi 10% środków własnych 90% dofinansowania); 

 

Z-ca Wójta omówił sprawy strażackie, a także omówił brakujące zagadnienia, 

między innymi sprawę wyborów Prezydenta RP zaplanowanych na 10 maja 2015r. 

i wyborów do Izby Rolniczej. 

 

  

Ad. 8 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Interpelacje zostały zrealizowane wraz ze sprawami różnymi. 

 

Ad. 9 

 

Sprawy różne 

 

Pan Tokarz zapytał, czy będzie zrobione 80m asfaltu na kliny w Bożym Darze, 

które były obiecane w poprzednim budżecie. 

Pan Wójt odpowiedział, że w tym roku nie damy rady. 

Pan Tokarz powiedział, że na Sosnach była kapliczka, jednak sosna została 

złamana i kapliczki nie ma, a panie chcą żeby tam była kapliczka. 
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Pan Wójt odpowiedział, że kapliczka będzie tam, tylko trzeba przemyśleć jak ją 

tam teraz umieścić. 

Pan Szawarski zapytał, czy będzie robiony parking koło Szkoły w Jarosławcu. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie robiony. 

Pan Torba zapytał, czy będzie zrobiony przystanek w Cześnikach - Kolonia 

Górna. 

Pan Wójt odpowiedział, że zobaczymy czy damy radę. 

Pan Ryszczuk zapytał, kto decyduje w solarach komu przysługuje pompka, 

a komu nie. 

Pan Wójt powiedział, że należy podać konkretne nazwiska, gdzie są problemy 

przyjedzie inspektor i wyjaśni sprawę. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że przetarg na solary był w systemie zaprojektuj 

i wybuduj. 

Pan Gąsior zapytał, kiedy się zacznie u nich ta wycinka krzaków. 

Pan Wójt odpowiedział, że na razie czekaliśmy na dodatkowe zgłoszenia, gdzie 

są jeszcze krzaki, tak aby wiadomo było gdzie należy wycinać. Wtedy można byłoby 

ustalić cenę z Panem Surmaczem. 

Pan Gąsior zapytał, czy na Stanisławkę też jest przewidziany jakiś asfalt w tym 

roku ze Starostwa. 

Pan Wójt odpowiedział, że w tym roku raczej nic nie będzie, ale trzeba będzie 

myśleć na przyszły rok. 

Pan Gąsior poprosił o poprawę wjazdu do lasu koło Pana Czadego i od 

hydroforni w stronę lasu. 

Pan Tokarz powiedział, że 4 wywrotki tłucznia miały być na Boży Dar. 

Pan Ryszczuk powiedział, że przydałoby się podsypać piaskiem strażacką drogę 

na to drugie boisko. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie jest tam źle. 

Pan Wydmański zaproponował, aby z mieszkańcami, którzy mają zamontowane 

solary  zorganizować spotkanie jeszcze przed odbiorem i zakończeniem inwestycji.  

Podczas spotkania wyjaśnić mieszkańcom pewne nieścisłości związane z instalacją 

solarów oraz umożliwić im zgłoszenie usterek. 

Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie zorganizować takie spotkania w takiej 

sytuacji w kilku miejscowościach. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że niczego nie odbierzemy jak będą usterki. 

Pan Sokołowski powiedział, że trzeba poprawić słupki na chodniku koło Pani 

Cisek, które się przewróciły. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie to poprawione. 

Pan Wydmański powiedział, że ma pismo od mieszkańców Jarosławca Dolnego 

dotyczące takich spraw jak: ogrodzenie terenu i przygotowanie boiska do piłki nożnej 

na terenie osiedla Jarosławiec Dolny, zakup kosiarki, rozpoczęcie czynności 

związanych z budową świetlicy na osiedlu Jarosławiec i zmianę czasu gaszenia lamp 

na osiedlu – lampy świeca jak jest jasno gasną 21
30

.  

Pan Szawarski zauważył, że taki problem oświetlenia ulicznego dotyczy nie 

tylko osiedla. 
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Pan Wójt powiedział, że zostanie poprawione połączenie osiedla z byłym 

zakładem rolnym. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że trzeba zaplanować zakup własnej koparki. 

Pan Wydmański poprosił o ustosunkowanie się do tych pism i odpowiedź na 

nie. 

Pan Gąsior poprosił o poprawienie ogrodzenia przy pomniku Wyszyńskiego. 

Pan Wójt odpowiedział, że Pan Andrzej wie o tym i będzie to poprawione. 

Pan Gąsior poprosił o pomoc w na prawienie drogi po scaleniu koło Pana 

Gontarza. 

Pan Wójt powiedział, że zastanowimy się nad tym. 

Pani Tor poinformowała, że wpłynęło pismo dotyczące naprawy dachu osobie 

samotnej w Jarosławcu koło kościoła i należałoby zarezerwować w związku z tym 

jakieś pieniądze.   

Pan Szawarski powiedział, że tą Panią opiekuje się Pani Wolanin i ta osoba 

pracuje u niej. 

Pan Przewodniczący jeszcze raz odpowiedział Panu Biłantowi na temat: 

umieszczania w protokole z imienia i nazwiska jak kto głosował nad daną uchwałą 

mówiąc, że byłyby tu duże problemy techniczne, jedynym z rozwiązań mogłaby być 

kamera, ale to wiąże się z dodatkowymi kosztami. 

Następnie Przewodniczący zapytał Pana Biłanta czy jest usatysfakcjonowany 

jego wyjaśnieniem. 

Pan Biłant odpowiedział, że tak. 

Dalej Pan Biłant powiedział,: „(…) że skoro radni nie wyrażają zgody na zakup 

kamery to może nasz klub zakupi kamerę.” 

Pan Przewodniczący poinformował o piśmie ze Starostwa dot. informacji 

o otrzymaniu dotacji w wysokości 10tys. zł na rzecz Parafii w Horyszowie Polskim, 

którą to otrzymała w 2013 roku. 

Dalej Przewodniczący odczytał pismo od Pani Bury z Czołek, która prosi 

o wyznaczenie wizji lokalnej celem ustalenia potrzeby oświetlenia brakującej części 

drogi w miejscowości w Czołki. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że jeśli chodzi o wizje lokalną to była mowa ze 

sesja objazdowa zaplanowana została na wakacje. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że jest też pismo od mieszkańców 

Cześnik Górnych i Dolnych w sprawie wyremontowania odcinka drogi między 

Kolonią Górną, a Kolonią Dolną, jest tu mowa o podsypaniu kamieniem. 

Pan Torba powiedział, że rzeczywiście są tam takie miejsca, że należy ją 

poprawić. 

Pan Wójt odpowiedział, że trzeba będzie poprawić tę drogę. 

Przewodniczący poinformował również o pismach reklamowych. 

Z-ca Wójt poinformował o potrzebie stworzeniu publikacji dotyczącej historii 

gminy Sitno, łącznie z pracą Rady Gminy. 

Pan Polski poprosił Pana Z-cę Wójta jako wieloletniego działacza na rzecz 

gminy Sitno, aby zajął się pracą zbiorową, czy też pod tytułem własnego nazwiska, 

tak aby wszystko udokumentować, spisać, a my pomożemy w tym. 
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Pan Przewodniczący zapytał o wyposażenie remizy w Cześnikach w stoliki 

i krzesełka.  

Pan Wójt poinformował, o konieczności powstania Muzeum w związku 

z dotacją unijną. Dalej wspomniał o potrzebie zagospodarowania pomieszczeń dla 

KGW i Straży. 

Pan Przewodniczący przypomniał o oświadczeniach majątkowych.  

 

      

Ad. 10 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Protokół Nr VII/2015 wyłożony były do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym 

Protokołem i czy są do niego uwagi. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych 

Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym  

przy 13 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Pan Wydmański odczytał protokół z posiedzenia Komisji Budżetowej 

i przedstawił Plan Pracy na rok 2015. 

Pan Wójt poinformował, że radni otrzymali opinię RIO z wykonania budżetu za 

rok 2014 oraz sprawozdanie z wykonania  budżetu za rok 2014. 

 

Ad. 11 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

      Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 
 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: Piotr Harczuk              PRZEWODNICZĄCY 

              RADY GMINY 

                  Krzysztof Klikicki 

 


